

# សាធារណរដ្ឋ MASSACHUSETTS

ការិយាល័យប្រតិបត្តិកិច្ចការបរិស្ថាន និងថាមពល

នាយកដ្ឋានធនធានកសិកម្ម

251 Causeway Street, Suite 500, Boston, MA 02114

617-626-1700 fax: 617-626-1850 www.mass.gov/agr



## ព្រឹត្តិបត្រព័ត៌មានអ្នកប្រើប្រាស់ ការត្រួតពិនិត្យមូស និងចៃដន្យ

### តើកម្មវិធីពាណិជ្ជកម្មចំពោះមូស និងចៃដន្យមានសុវត្ថិភាពទេ?

នៅពេលដែលកម្មវិធីថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតត្រូវបានអនុវត្តយ៉ាងត្រឹមត្រូវ និងដោយប្រុងប្រយ័ត្ន កម្រិតនៃហានិភ័យត្រូវបានកាត់បន្ថយយ៉ាងខ្លាំង។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតទាំងអស់មិនទាន់សំយោគ ឬសរីរាង្គកម្រិតខ្ពស់ អាចបង្កហានិភ័យមួយចំនួន។ ដូច្នេះការប្រើប្រាស់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតត្រូវតែប្រើដោយប្រុងប្រយ័ត្ន ជាតិពុលអាចប្រែប្រួលពីផលិតផលថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតមួយទៅផលិតផលមួយទៀត ហើយបុគ្គលម្នាក់ៗអាចរងផលប៉ះពាល់ខុសពីគ្នា។ ទោះបីជាជាធម្មតាមានហានិភ័យតិចតួចចំពោះមនុស្ស និងសត្វចិញ្ចឹមក៏ដោយ អ្នកគួរតែចាត់វិធានការដើម្បីកាត់បន្ថយការប៉ះពាល់របស់អ្នក ដើម្បីជៀសវាងបញ្ហាដែលអាចកើតមាន។

### តើខ្ញុំអាចថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ខ្ញុំសម្រាប់សត្វមូស និងចៃដន្យបានទេ?

បាទ/ចា ការថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិជាលំដាប់របស់អ្នកសម្រាប់មូស និងចៃដន្យមួយនឹងថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតអាចសម្រេចបាន ប្រសិនបើអ្នកធ្វើតាមស្តង់ដារនៃការប្រុងប្រយ័ត្ន។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ រាល់ការប្រុងប្រយ័ត្នទាំងអស់នៅទីកន្លែងនេះ គួរតែធ្វើជាមួយការប្រុងប្រយ័ត្ន និងការគិតគូរសុវត្ថិភាពនៃជំងឺរាងកាយ បង្កឱ្យមានវិការៈថ្នាក់បន្តបន្ទាប់។ ប្រសិនបើអ្នកសម្រេចចិត្តថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិជាលំដាប់របស់អ្នកសម្រាប់មូស និងចៃដន្យ ចូរស្រង់ការប្រើប្រាស់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតទាំងអស់ ហើយធ្វើតាមស្តង់ដារនៃការប្រុងប្រយ័ត្ន រួមទាំងពេលវេលា ទីកន្លែងសម្រាប់ការព្យាបាល អត្រានៃការដាក់ពាក្យផលិតផល ឧបករណ៍ការពារផ្ទាល់ខ្លួន និងការព្រឹត្តិការណ៍ ហ្នឹងហ្នឹងខ្លួនអ្នកដើម្បីធានាថាអ្នកការពារខ្លួនអ្នក និងរក្សាទុកផលិតផលដោយសុវត្ថិភាព។

### តើថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិសម្រាប់សត្វមូស និងចៃដន្យត្រូវមានអាជ្ញាប័ណ្ណដែរឬទេ?

បាទ/ចា ប្រសិនបើបុគ្គលម្នាក់កំពុងបង្កើតកម្មវិធីថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតជាមួយនឹងថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតដែលបានចុះបញ្ជីជាមួយទីភ្នាក់ងារ វិការពារបរិស្ថានសហរដ្ឋអាមេរិក និង សាធារណរដ្ឋម៉ាសាឈូសិត នៅលើអំពូលនៃទ្រព្យដែលមិនមែនជារបស់ខ្លួន ទោះអាជ្ញាប័ណ្ណថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតនៃនាយកដ្ឋានធនធានកសិកម្មនៃរដ្ឋ Massachusetts ("នាយកដ្ឋាន") ក៏គួរឱ្យមាន។ ដើម្បីទទួលបានអាជ្ញាប័ណ្ណ ប៊ុគីលត្រូវប្រឡង និងទទួលបានការអប់រំបីនូវសុវត្ថិភាព ដើម្បីរក្សាអាជ្ញាប័ណ្ណរបស់ពួកគេ។

### តើខ្ញុំអាចកាត់បន្ថយការប៉ះពាល់ជាមួយកម្មវិធីថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតបានទេ?

បាទ/ចា ដើម្បីកាត់បន្ថយការប៉ះពាល់ និងសកាសពលនៃបញ្ហាទាក់ទងនឹងសុខភាពពីការប្រើប្រាស់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត នាយកដ្ឋានណែនាំឱ្យបិទបង្អួច និងដកគ្រឿងសំដៅរឹម និងប្រដាប់ក្រុងលេងទាំងអស់ចេញពីទីកន្លែង។ ខណៈពេលដែលកម្មវិធីមិនកំរិតចូលទៅកាន់តំបន់ដែលមិនមែនជាគោលដៅ ប្រសិនបើអ្នកមានការព្រួយបារម្ភ អ្នកប្រហែលជាចង់លាងសម្អាតអ្វីៗនៅក្នុងទីកន្លែងដែលអ្នកមិនអាចផ្លាស់ទីបាន។ ក្នុងអំឡុងពេល និងតាមបន្ទាប់ពីការដាក់ពាក្យ វាក៏សំខាន់ផងដែរក្នុងការរក្សាមនុស្សឆ្ងល់ទៅត្រឹមត្រូវ ជាពិសេសកុមារ និងសត្វចិញ្ចឹមនៅក្នុងផ្ទះដែលត្រូវប្រើថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត។ រង្វង់ហូតដល់ផលិតផលស្លឹកមុនពេលចូលក្នុងតំបន់។

### តើផលិតផលកាត់បន្ថយ/ចៃដន្យត្រូវបានអនុវត្តដោយរបៀបណា?

កម្មវិធីកាត់បន្ថយ និងចៃដន្យអាចត្រូវបានអនុវត្តដោយប្រើឧបករណ៍ផ្សេងៗដើម្បីលាបថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត។ វិធីសាស្ត្រទៅលើគ្រូត្រូវបានប្រើប្រាស់ដោយអ្នកដាក់ពាក្យដែលមានអាជ្ញាប័ណ្ណតាមស្តង់ដារដែលបញ្ជាក់ដោយម៉ាស៊ីនកាបូបសាយ ដែលមើលទៅស្រដៀងទៅនឹងម៉ាស៊ីនផ្សេងៗ ម៉ាស៊ីនបាញ់កាបូបសាយ ឬម៉ាស៊ីនបាញ់ថាមពលដែលប្រើទឹក (ប្រភេទដែលប្រើជាញឹកញាប់ដើម្បីបាញ់ដើមឈើ និង/ឬស្មៅ)។ ពួកគេក៏អាចអនុវត្តផលិតផលជាគ្រាប់តូចៗផងដែរ ដែលត្រូវបានអនុវត្តដោយដៃ ឬឧបករណ៍ពង្រាយដោយដៃ។ ដូច្នេះទៅលើសំណប់ សត្វល្អិតត្រូវបានអនុវត្តទៅលើវិវារនៃទ្រព្យសម្បត្តិ។ ជាញឹកញយចៃដន្យត្រូវបានរកឃើញនៅក្នុងសំណុំស្លឹកឈើ ដូច្នេះការដាក់ពង្រាយគ្រាប់តូចៗនៅក្នុងតំបន់នៃផ្ទះផ្តល់នូវកិច្ចពលយូរជាងនេះ។

### តើកម្មវិធីកាត់បន្ថយការប៉ះពាល់នឹងថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតដោយរបៀបណា?

- កម្មវិធីមានវិធីជាច្រើនដើម្បីកាត់បន្ថយការជ្រៀតចូល/ការប៉ះពាល់របស់អ្នកស្នាក់នៅ រួមទាំង ប៉ុន្តែមិនគំណត់ចំពោះ៖
  - ជៀសវាងកម្មវិធីនៅពេលដែលមានខ្យល់ខ្លាំង ឬខ្យល់ខ្លាំង ដើម្បីជៀសវាងការជ្រៀតចូល។
  - សម្លឹងមើលជុំវិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងទ្រព្យសម្បត្តិអ្នកដឹកខាងសម្រាប់រុករានស្រែ ដូចជា ប្រដាប់ក្រុងលេងដែលមិនទាន់បិទបាំង និងគ្រឿងសំដៅរឹមនៅលើទីកន្លែង មុននឹងចាប់ផ្តើមដំណើរការ។
  - ត្រូវប្រាកដថាបង្អួចណាមួយត្រូវបានបិទ។
  - ជានិច្ចសត្វចិញ្ចឹមនៅក្នុងផ្ទះ។
- ការបាញ់ថ្នាំចូលទៅក្នុងទ្រព្យសម្បត្តិដែលត្រូវព្យាបាលពីបរិវេណដើម្បីជៀសវាងការបាញ់ទៅលើលក្ខណៈដែលបង្ហាញទ្រព្យសម្បត្តិ។

### តើខ្ញុំអាចត្រូវបានក្រុមហ៊ុនជូនដំណឹងមនការដាក់ពាក្យសម្រាប់សត្វល្អិតដែរឬទេ?

បាទ/ចា ប្រសិនបើអ្នកស្នើសុំឱ្យមានការជូនដំណឹងមុនពេលកម្មវិធីកើតឡើង នាយកដ្ឋានណែនាំឱ្យក្រុមហ៊ុនធ្វើដូច្នោះ។ ការជូនដំណឹងនេះនឹងអនុញ្ញាតឱ្យអ្នកមានពេលវេលាដើម្បីរៀបចំកម្មវិធី។ អ្នកក៏អាចប្រើការជូនដំណឹងនេះ ដើម្បីទាក់ទងអ្នកដឹកខាងដែលពាក់ព័ន្ធផងដែរ។

**តើខ្ញុំត្រូវឱ្យជូនដំណឹងដល់អ្នកជិតខាងរបស់ខ្ញុំថាក្រុមហ៊ុនមួយកំពុងដាក់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតលើទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ខ្ញុំដែរឬទេ?**

នាយកដ្ឋានណែនាំអ្នកឱ្យជូនដំណឹងដល់អ្នកជិតខាងរបស់អ្នក ប៉ុន្តែវាមិនត្រូវបានទាមទារទេ។ អ្នកជិតខាងរបស់អ្នកប្រហែលជាចង់ដឹងក្រែងលេង និងគ្រឿងសង្ហារឹមកំឡុងពេលដាក់ពាក្យ ហើយបិទបង្អួចរបស់ពួកគេ។ ពួកគេក៏អាចមានកង្វល់ ឬសំណួរទាក់ទងនឹងកម្មវិធីដែលពួកគេអាចដោះស្រាយជាមួយអ្នកដាក់ពាក្យ។ លើសពីនេះ អ្នកដាក់ពាក្យស្នើសុំអាចសួរថា តើពួកគេអាចឈរលើទ្រព្យសម្បត្តិជិតខាង ហើយបាញ់ចូលទៅក្នុងទ្រព្យសម្បត្តិរបស់អ្នកដើម្បីកាត់បន្ថយការជ្រៀមចូលទៅលើទ្រព្យសម្បត្តិដែលបាត់បង់ឬយ៉ាងណា។

**ហេតុអ្វីបានជាដើមឈើរបស់ខ្ញុំត្រូវបានព្យាបាលសម្រាប់សត្វមូស/ចៃឆ្កែ?**

កម្មវិធីមូស និងចៃឆ្កែអាចត្រូវបានអនុវត្តចំពោះដើមឈើ/គ្រុឌឈើដែលគ្រប់ដូរព្រំប្រទល់ទ្រព្យសម្បត្តិរបស់អ្នក។ គោលដៅនៃការព្យាបាលទាំងនេះគឺសម្លាប់សត្វមូស/ចៃឆ្កែ ដែលបង្កើតទំនាក់ទំនងជាមួយស្លឹកឈើ បន្ទាប់ពីការព្យាបាលពិតប្រាកដត្រូវបានបញ្ចប់។ នេះអាចបង្កើនចំនួនមូស/ចៃឆ្កែដែលបានសម្លាប់ និងរយៈពេលនៃការព្យាបាលប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព។

**ចុះប្រសិនបើខ្ញុំមានសំណួរ ឬមានបញ្ហា?**

នាយកដ្ឋានគ្រប់គ្រងការប្រើប្រាស់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតនៅរដ្ឋ Massachusetts ។ វាក៏ជាការបំពានទាំងច្បាប់សហព័ន្ធ និងរដ្ឋក្នុងការប្រើថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតដែលមិនស្របនឹងស្លាកសញ្ញាណែនាំ។ ពាណិជ្ជកម្មទាំងអស់របស់អ្នកដាក់ពាក្យសុំថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត ត្រូវតែមានអាជ្ញាប័ណ្ណ អ្នកដាក់ពាក្យសុំថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតដែលមានសុពលភាព ចេញដោយនាយកដ្ឋាន។ អ្នកប្រើប្រាស់គួរតែពិនិត្យមើលដើម្បីធានាថាអ្នកដាក់ពាក្យសុំមានអាជ្ញាប័ណ្ណ ឬបញ្ជាក់។ ប្រសិនបើអ្នកសង្ស័យថាអ្នកដាក់ពាក្យសុំរបស់អ្នកមិនមានអាជ្ញាប័ណ្ណ ឬមានការប្រើប្រាស់ខុស សូមទាក់ទងនាយកដ្ឋាន។ ប្រសិនបើអ្នកមានចម្ងល់ ឬកង្វល់បន្ថែមអំពីថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត ឬការប្រើប្រាស់ថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត អ្នកគួរតែទាក់ទងក្រុមហ៊ុនដើមឈើ ឬដើមឈើរបស់អ្នក ឬអ្នកអាចទាក់ទងដូចខាងក្រោម៖

- ការដាក់ឱ្យប្រតិបត្តិថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិតនៅរដ្ឋ Massachusetts: (508)281-6785
- EPA មជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មានជាតិថ្នាំសម្លាប់សត្វល្អិត: (800) 858-7378
- មជ្ឈមណ្ឌលព័ត៌មានថ្នាំពុលនៅរដ្ឋ Massachusetts: (617) 232-2120
- នាយកដ្ឋានសុខភាពសាធារណៈ/ការិយាល័យសុខភាពបរិស្ថាន(617) 624-5757

ប្រសិនបើអ្នកមានបញ្ហាភិក្ខុសន្យាជាមួយក្រុមហ៊ុន សូមទាក់ទងការិយាល័យភិក្ខុការអ្នកប្រើប្រាស់នៃរដ្ឋ Massachusetts តាមរយៈ(617) 727-8400 ឬការិយាល័យពាណិជ្ជកម្មកាន់តែប្រសើរនៅ(617) 426- 9000 និង (413)734-3114.

ខែមេសា 2021